
Zápis ze zasedání kontrolní komise obce Proseč pod Ještědem
Datum: 24.3.2023, 15:00 - 17:30
Místo: Zasedací místnost OÚ
Složení komise: Jan Hendrych, Kateřina Bobková, Pavel Starý

Předmětem zasedání kontrolní komise je kontrola situací předcházejících současné volební období,
jejich shrnutí a řešení přesahující do současného funkčního období zastupitelstva obce. Zároveň
proběhne namátková kontrola smluv pracovních, o pronájmu, zajištění služeb a evidence práce
zaměstnanců OÚ.

Smlouvy
V rámci pracovních smluv, evidence práce zaměstnanců OÚ, darovacích smluv a smluv o zajištění
služeb nebyly shledány žádné nedostatky. Ani u obecních vyhlášek nebyly shledány žádné nedostatky.
V době zasedání komise byla před podpisem darovací smlouva na pozemek pod autobusovou
zastávkou. Zároveň chyběl podpis na smlouvě o pronájmu a předávacím protokolu se spolkem
Horačky.
Kontrolní komise požaduje po starostovi doplnění podpisů ke zmíněným smlouvám.

Zvon do kapličky na horní Proseči
Po rekonstrukci kapličky v r. 2005 a zcizení původního zvonu řešeno průběžně od r. 2015. Do konce
daného volebního období nebylo vyřešeno. Objednávka zvonu byla uskutečněna až v dalším období;
objednávka zvonu s automatickým zvoněním byla uskutečněna až v další volebním období r. 2019. V
roce 2022 byl v kapličce na horní Proseči p. J. instalován litý zvon spolu s automatickým zvoněním; v
návaznosti se konala slavnost svěcení zvonu a sousedská sešlost. Stran nabídek na výrobu zvonu,
objednávky a fakturace za zvon a příslušenství bylo shledáno, že je vše v pořádku.
Kontrolní komise považuje navrácení zvonu do kapličky na horní Proseči za vyřešenou.

Zřízení služebnosti lesní cesty využívané ke stahování dřeva
OÚ na horní Proseči pravidelně sanuje kůrovcové škody v obecním lese, a k tomuto účelu měla záměr
v lese na horní Proseči využívat existující lesní cestu vedoucí přes pozemek soukromého vlastníka. V
roce 2021 tento vlastník odmítl obci povolit využití této cesty, načež OÚ podal návrh OŽP magistrátu
města Liberce na zřízení “cesty” ke stahování dřeva. Dne 27.10.2012 toto podání OÚ doplňuje.
14.1.2022 OŽP magistrátu města Liberce zamítl návrh na stanovení podmínek lesní dopravy s
odůvodněním existence obecní cesty, která je však ke stahování dřeva nevyužitelná s ohledem na
rozpor mezi skutečným stavem a katastrálním zaměřením cesty (zakreslena v současném prameništi
vodovodního řádu). 3.2.2022 se OÚ proti zamítnutí odvolává, na což 6.4.2022 navazuje místní šetření,
a jeho důsledkem je úspěch odvolání OÚ. V tuto chvíli je OÚ pověřen jednáním s novým vlastníkem,
OŽP se 20.6.2022 dotazuje na stav jednání, 30.9.2022 OÚ konstatuje, že k dohodě s novým
vlastníkem nedošlo. 14.12. 2022 na proběhla diskuze s novým vlastníkem pozemku, jejímž výsledkem
byl ústní návrh vlastníka umožnit obci svoz pouze v roce 2023, a to zdarma. 2.1.2023 dává OŽP
magistrátu města Liberce obci lhůtu k sjednání dohody, bez které rozhodne OŽP magistrátu města
Liberce sám o dalším postupu. 27.1.2023 OÚ OŽP magistrátu města Liberce odpovídá, že jednání
probíhá a 30.1. byl vlastník vyzván k vyjádření ohledně návrh smlouvy; OÚ zároveň v odpovědi OŽP
magistrátu města Liberce požádal o zpětvzetí žádosti o rozhodnutí. 8.3.2023 OŽP magistrátu města
Liberce zastavuje řízení. 29.3. 2023 vlastník na zasedání zastupitelstva dohodu ústně odmítl.
Kontrolní komise považuje věc za uzavřenou a požaduje návrh řešení přístupu do obecního lesa na
horní Proseči s ohledem na shrnuté skutečnosti.



Revitalizace obecního hřiště
V září 2020 v návaznosti na vypsanou dotaci na venkovní vybavení hřišť od ČEPS byla zahájena
první fáze revitalizace obecní části kulturně-sportovního areálu “Borovičky”. Mezi 9/2020 a 9/2022
probíhaly zemní práce - rovnání povrchu a odvodnění. 11/2020, 3/2021 a 9/2022 probíhaly nákupy a
příprava příslušenství a vybavení hřiště. Od 12/2022 do 5/2023 probíhá hnojení a osetí travou, čímž
bude první fáze revitalizace zakončena.
Kontrolní komise projednala průběh revitalizace a vzala na vědomí zásahy vyšší moci, které vedly k
průtahu revitalizace oproti původnímu plánu.

Zapsal: Jan Hendrych

Ověřili: Kateřina Bobková, Pavel Starý

Na vědomí: zastupitelé, starosta obce.


